
Det er ikke farligt at komme på hospice! 

 
Den 62 årige Peter Michael Fink troede, at han skulle afslutte livet på Anker 

Fjord Hospice. Derfor havde han givet mange ejendele/indbo væk, og havde 

indstillet sig på, at livet snart var slut. I sig selv er det jo en vanskelig proces, 

at skulle lukke livet ned.  

 

Men efter nogen tid blev Peters helbredstilstand stabiliseret, så personalet 

begyndte, at tale om udskrivelse fra Anker Fjord Hospice. Tanke / 

følelsesmæssigt var det svært, at skulle omstille sig til livet igen. Jeg havde jo 

give mange ting væk, og at komme tilbage til tidligere bolig var ikke muligt. 

 

Indsatsen og ressourcerne På Anker Fjord hospice er enorme og givende, idet 

der er mange forskellige faggrupper. 

Der blev søgt og fundet en ældre bolig til Peter, søgt bolig indskudslån, bolig 

støtte osv. Med personalets og de frivilliges hjælp blev tidligere bolig tømt, den 

nye bolig indrettet med nye brugte møbler, der kom blomster i vinduerne, 

indkøbt mad til køleskabet osv. Efter to dage var boligen indflytnings klar. 

 

Peter bliver tilknyttet to navigatorer ( frivillige personer) som har hjulpet med 

kørsel, at tømme indbo, installere i ny bolig samt mange andre praktiske 

gøremål. Samtidig oplever Peter, at de giver sig tid og er gode at snakke med. 

Navigatorerne fortsætter med, at have kontakten til Peter efter udskrivelsen. 

De følger op om alt er som det skal være, og kommer på hjemmebesøg. 

 

Det bliver dejligt at få fod under eget bord igen, siger Peter. Jeg er enig i 

udskrivelsen, og vil ikke tage en plads for andre. Men jeg ville have ønsket, at 

fagpersoner tidligere i forløbet havde fortalt, at der er mulighed for et 

midlertidigt ophold.  

 

Det er fantastisk hvad Anker Fjord kan hjælpe med. Det er ikke farligt at 

komme på hospice, siger Peter. 

 

 


